
Protokół Nr XXXII/2013                                                                                                                     

z XXXII Sesji Rady Gminy Dygowo                                                                                           

odbytej 29 października 2013 roku 

Otwarcia obrad XXXII sesji Rady Gminy Dygowo o godz. 10
00

 dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy Pan Jerzy Leszczyński, który przywitał Radnych, Wójta, Panią Sekretarz, Panią 

Skarbnik,  Kierowników Jednostek Organizacyjnych Gminy, Sołtysów.   

P. Przewodniczący – poprosił wszystkich aby uczcić chwilą ciszy śmieć pierwszego 

premiera wolnej Polski Pana Tadeusza Mazowieckiego. 

Na 15 – stu radnych na Sesji obecnych było 10 – stu radnych i 18 – tu zaproszonych gości 

(listy obecności stanowią załącznik do protokołu). Rada jest prawomocna do podejmowania 

uchwał. 

Protokół z ostatniej XXXI sesji Rady Gminy Dygowo dostępny był w biurze Rady Gminy i 

jest do wglądu na dzisiejszej sesji.      

Rada nie wniosła uwag i protokół przyjęła – jednogłośnie. 

Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zaproszeniami na Sesję. 

P. Przewodniczący - zaproponował aby do porządku obrad dodać punkt dotyczący potrzeb 

GOPS na rok 2014 

 

Porządek obrad zaproponowany przez P. Przewodniczącego został przyjęty przez                       

Radę –  i przedstawia się następująco: 

Porządek obrad:                                                                                                                                                                   

1. Otwarcie Sesji.                                                                                                                                            

2. Zgłaszanie interpelacji.                                                                                                                    

3. Informacja z działalności Wójta.                                                                                                 

4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Dygowo w roku szkolnym 

2012/2013.                                                                                                                                           

5. Przedstawienie analizy Przewodniczącego Rady Gminy w sprawie złożonych 

oświadczeń majątkowych.                                                                                                                         

6. Przedstawienie analizy Wójta Gminy w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych. 

7. Potrzeby Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dygowie na rok 2014.                             

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1. zmiany w budżecie gminy na 2013 rok, 

2. zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2013-2021, 

3. zaciągnięcia przez Gminę Dygowo długoterminowego kredytu,  

4. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie gminy Dygowo, 

5. zmiany uchwały Nr V/41/11 Rady Gminy Dygowo z dnia 24 marca 2011 roku w 

sprawie ustalenia opłat za miejsca grzebalne na cmentarzach komunalnych gminy 

Dygowo, 

6. uchwalenia gminnego programu opieki nad zabytkami na lata 2013 – 2017, 



7. uchwalenia Rocznego programu współpracy Gminy Dygowo z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

rok 2014,  

8. uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2014,  

9. wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Dygowo do „Stowarzyszenia 

Samorządowego S6”, 

10. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Dygowo w obrębie Łykowo,  

11. zbycia nieruchomości, 

12. wydzierżawienia nieruchomości,  

13. wydzierżawienia nieruchomości.  

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.                                                                                    

10. Wolne wnioski.                                                                                                                            

11. Zakończenie obrad. 

 

Ad 2. Zgłaszanie interpelacji: 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – jakie koszty zostały poniesione na organizację dożynek 

powiatowych w Dygowie? 

Ad. 3 Informacja z działalności Wójta.                                                                                        

(stanowi załącznik do protokołu)         

Ad. 4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Dygowo w roku 

szkolnym 2012/2013.        

Rada Gminy nie zgłosiła żadnych uwag                                                                                                                                     

Ad.5. Przedstawienie analizy Przewodniczącego Rady Gminy w sprawie złożonych 

oświadczeń majątkowych.                                                                                                      
(stanowi załącznik do protokołu)                                                                                                                   

Ad. 6. Przedstawienie analizy Wójta Gminy w sprawie złożonych oświadczeń 

majątkowych. (stanowi załącznik do protokołu)                                                                                                                   

Ad. 7. Potrzeby Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dygowie na rok 2014.                              

P. Przewodniczący – złożenie takich potrzeb przez GOPS to wymóg ustawowy. 

Kierownik GOPS – do tych potrzeb będziemy musieli wprowadzić  jeszcze korekty. 

 

 

 



Ad. 8 Podjęcie uchwała w sprawach:          

1) zmiany w budżecie gminy na 2013 rok 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna 

Radny Piotr Krysztofiak – co z siecią MWiK ponieważ środki na ten cel zostały ściągnięte, 

co z tą inwestycją?  

Wójt – udało się nam załatwić z MWiK, że całkowity koszt 35 tys. zł zostanie przez nich 

pokryty, powinno być to wykonane w ciągu najbliższych dni, przetarg już został ogłoszony. 

Głosowanie: 

za – 10                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie. 

2) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2013-2021,                                    

Opinia Komisji Finansów – pozytywna 

Wójt – w uchwale tej jest przesunięcie niektórych zadań na dalsze lata m.in. budowa remizy 

OSP w Piotrowicach, oraz przebudowa budynku straży Gminnej i budynku gospodarczego 

przy Urzędzie Gminy. 

Głosowanie: 

za – 10                                                                                                                                          

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie 

3) zaciągnięcia przez Gminę Dygowo długoterminowego kredytu,                                                                                   

Opinia Komisji Finansów – pozytywna 

Głosowanie: 

za – 10                                                                                                                                          

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie 

 



4) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie gminy Dygowo, 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna                                                                                       

Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej – pozytywna 

Wójt – proponujemy przyjęcie stawek maksymalnych poza stawkami dot. działalności 

gospodarczej, wysokość ta jest zmieniona tylko o wysokość inflacji czyli 0,9%. Podatek rolny 

w tym roku chcemy aby był na poziomie maksymalnym, a jest to wysokość podobna do tej z 

roku ubiegłego. W sytuacji jeśli zgadzamy się  wysokość max. nie musimy podejmować 

uchwały. 

Głosowanie: 

za – 10                                                                                                                                          

przeciw – 0                                                                                                                                      

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie                    

5) zmiany uchwały Nr V/41/11 Rady Gminy Dygowo z dnia 24 marca 2011 roku w 

sprawie ustalenia opłat za miejsca grzebalne na cmentarzach komunalnych gminy 

Dygowo,              

Opinia Komisji Finansów - pozytywna 

Wójt – proponujemy dopisanie punktów do uchwały, które dotyczą pobierania opłat za wjazd 

na cmentarz w celu wykonania, wymiany pomnika lub ekshumacji. Do tej pory nie mieliśmy 

opłaty za wjazd na cmentarz, ta jest symboliczna ale pozwoli nam na kontrolę tego co dzieje 

się na cmentarzach. 

Radna Ewa Madej – czy nie powinniśmy jakoś doprecyzować tych zapisów? 

Wójt – w trakcie funkcjonowania pewne sprawy będziemy regulowali na bieżąco , będziemy 

podchodzili do tego racjonalnie, opłata jest jednorazowa, jeśli ktoś nie zdąży zrobić pomnika 

np. z uwagi na deszcz  w jeden dzień to nie będzie dodatkowo płacił. 

P. Przewodniczący – uważam, że wskazane tu propozycje są wystarczające, pozwoli nam to 

kontrolować to co dzieje się na naszych cmentarzach. 

P. Sekretarz – dla nas taki zapis jest wystarczający a ewentualne szczegóły będziemy ustalali 

bezpośrednio  z wykonawcami. 

Głosowanie: 

za – 10                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie 



 

6) uchwalenia gminnego programu opieki nad zabytkami na lata 2013 – 2017 

Opinia Komisji Społecznej - pozytywna 

Wójt – ustawa o ochronie zabytków nakazuje nam przygotowanie takiego programu i 

przyjęcie go przez Radę Gminy. Program został wykonany zgodnie z przepisami, uzyskał 

pozytywną opinię Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, całkowity koszt tego programu 

to 19.500 zł. 

Głosowanie: 

za – 10                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie 

7)  uchwalenia Rocznego programu współpracy Gminy Dygowo z organizacjami   

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

rok 2014 

Opinia Komisji Społecznej - pozytywna 

Głosowanie: 

za – 10                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie 

8) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2014,  

Opinia Komisji Społecznej - pozytywna 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – ile osób wymaga takiego wsparcia i leczenia 

alkoholowego? Czy  te osoby są monitowane i nakłaniane do leczenia, czy próbujemy te 

osoby zachęcić do leczenia? 

Kierownik GOPS – jest to oczywiście przez nas monitowane ale również przez sąd i 

kuratora, każdy przypadek kurator traktuje indywidualnie. W praktyce wygląda to tak, że jeśli 

ktoś nie chce sam podjąć leczenia, to my nie możemy nikogo na siłę przymusić. Możemy 

tylko i to robimy nakłaniać do leczenia. 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – czy jeśli jest taka osoba która chce się poddać takiemu 

leczeniu czy GOPS współpracuje wówczas z rodziną takiej osoby? 



Kierownik GOPS – oczywiście że tak, najczęściej bez rodziny nie da się nic zrobić. 

Radna Ewa Madej – wszystko to mamy dokładnie opisane w wykonaniu budżetu za 1 

półrocz,e który dostaliśmy od P. Skarbnik 

Wójt – jak tylko pojawi się jakiś sygnał, że ktoś „chce przestać pić”, to my jesteśmy w stanie 

pomóc takiej osobie jak najszybciej. Nie  możemy pomóc jeśli ktoś nie chce tej pomocy od 

nas, wówczas nie możemy nic wymóc od tych osób. Ale reagujemy na wszelkie sygnały.  

Radna Helena Rudzi – Gruchała – ważne jest to, żeby wyczuć najodpowiedniejszy moment 

i wówczas spróbować nakłonić takie osoby. Jeśli się zachęca i często o tym mówi, wówczas 

szybciej możemy oczekiwać, że ktoś podejmie decyzję o leczeniu. 

Kierownik GOPS – współpracujemy również z naszymi lekarzami rodzinnymi, czasami 

jednak są takie sytuacje, że osoba weźmie skierowanie ale w zakładzie się nie pojawi. 

Wójt – wniosek o takie leczenie może złożyć osoba trzecia, najgorsze jest niedostrzeganie 

problemu i przechodzenie obok niego. 

Kierownik GOPS – zachęciła aby udzielać informacji osobom, które żyją z osobami 

uzależnionymi i zachęcać do podjęcia współpracy z nami, ponieważ dla nich to jest również 

ważne. 

Głosowanie: 

za – 10                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie 

9) wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Dygowo do „Stowarzyszenia 

Samorządowego S6”, 

Opinia Komisji Społecznej - pozytywna 

Wójt – może być taka sytuacja, że z przynależności do tego stowarzyszenia możemy nie mieć 

bezpośrednio korzyści żadnych, wiadomo że jeśli trasa S6 będzie biegła, a będzie  przez nasz 

rejon to lepiej być  w takim stowarzyszenia, żeby w razie potrzeby mieć głos w sprawach 

ważnych dla naszego regionu, a wiadomo, że będąc w większej grupie ten głos będzie 

bardziej dostrzegany. Koszty uczestnictwa w tym stowarzyszeniu to ok. 500 zł rocznie. 

P. Przewodniczący – czy jest już ustalony ostateczny wariant przebiegu tej trasy? 

Wójt – przebieg tej trasy jest już wybrany, obejmuje kawałek naszej gminy 

P. Przewodniczący – jesteśmy tym zainteresowani ponieważ nas to dotyczy a koszty są 

minimalne. 

 



Głosowanie: 

za – 10                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie 

10)  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Dygowo w obrębie Łykowo,  

Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej – pozytywna 

Wójt – uchwała dotyczy zmiany Planu Zagospodarowania Przestrzennego w miejscowości 

Łykowo, dotychczas zapis w planie mówił o funkcji – przemysłowej, a chcemy zmienić na 

funkcję mieszkalno – przemysłową tak aby dopuścić możliwość zamieszkania na obiekcie, do 

tej pory takiej możliwości nie było. Powinniśmy wspierać przedsiębiorców, którzy chcą na 

naszym terenie prowadzić swoją działalność. Prawdopodobnie taka zmiana pozwoli na 

rozpoczęcie działalności w tym obiekcie przez firmę transportową. Wcześniej obiekt ten miał 

być w całości przeznaczony na wędzarnie. 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – jakie to będą koszty? 

Wójt – ok.15 tys. zł 

Radny Piotr Krysztofiak – czy jeśli właściciel który tu się sprowadzi będzie miał swoje 

samochody zarejestrowane w innym powiecie , to czy podatki za te pojazdy będzie płacił do 

nas czy tam gdzie są zarejestrowane pojazdy? 

Wójt – podatki będą wpływały do naszego budżetu. 

Głosowanie: 

za – 10                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie 

11)  zbycia nieruchomości, 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna                                                                                         

Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej - pozytywna 

Wójt – jest to droga gminna, którą chcemy przekazać do Nadleśnictwa, oni będą ją 

utrzymywać i remontować a korzystać będą mogli wszyscy miejscowi rolnicy, którzy mają 

pola w tym terenie. 

 



Głosowanie: 

za – 10                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie 

12)  wydzierżawienia nieruchomości, 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna 

Wójt – minął okres 3 lat i teraz abyśmy mogli nadal ten teren wydzierżawiać potrzebna jest 

Uchwała Rady. W umowie będzie zapis że w przypadku gdy dany teren będzie nam 

potrzebny bez okresu wypowiedzenia go odzyskamy. 

Radna Helena Rudzis – Gruchała – czy stawki za czynsz ulegną zmianie? 

Wójt – czynsz ulegnie zmianie, będzie zwiększony w przyszłym roku. 

Głosowanie: 

za – 10                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie 

13)  wydzierżawienia nieruchomości, 

Opinia Komisji Finansów - pozytywna 

Wójt – podobnie jak we wcześniejszym przypadku musimy podjąć uchwałę bo minął 3 letni 

okres, w którym uchwała nie była wymagana. 

Głosowanie: 

za – 10                                                                                                                                           

przeciw – 0                                                                                                                                       

wstrz. – 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie 

Przerwa 10 min. 

 

 

 



Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

Wójt – podziękował za udział i pomoc w zorganizowaniu w dożynkach powiatowych. Koszty 

poniesione z budżetu to ok. 40 tys., dodatkowo  pozyskaliśmy od sponsorów itp. 50 tys. zł. w 

tym środki na koncert zespołu Enej 28 tys. zł., pozostała część na opłaty za scenę 

nagłośnienie itp. Większość wydatków udało nam się pokryć ze środków nie naszego 

budżetu. Dożynki powiatowe to niewątpliwie sukces promocyjny gminy. Chciałbym przy tej 

okazji podziękować Pani Dyrektor Sylwi Zarembie i Magdalenie Biełookiej, które 

organizowały z ramienia GZOiK tę imprezę. Oczywiście były osoby, którym się nie 

podobało, ale uważam że był to sukces, do tej pory nigdy tak dużo osób nie gościło w 

Dygowie na imprezie. Niemniej te negatywne wypowiedzi nie służą pozyskiwaniu 

sponsorów, więc dobrze byłoby gdyby od nas wszystkich szedł jasny pozytywny sygnał dla 

potencjalnych sponsorów. A w ciągu ostatnich lat środków pozyskanych od sponsorów do 

naszego budżetu wpłynęło ok. pół miliona złotych. 

Ad. 10. Wolne wnioski  

P. Przewodniczący – podziękował radnym i sołtysom za udział w rekreacyjnym turnieju piłki 

siatkowej. Poprosił aby projekt budżetu na 2014 rok trafił do radnych jak najszybciej. 

Radna Ewa Madej – kiedy zacznie funkcjonowanie świetlica w Pustarach? 

Piotr Krysztofiak – kiedy będzie robiony projekt dróg na osiedlach we Wrzosowie. 

Wójt – projekt dróg we Wrzosowie będzie zrealizowany do końca roku, świetlica w 

Pustarach będzie funkcjonowała od początku przyszłego  roku. Podziękował za udział w balu 

seniora, zwłaszcza osobom starszym, oraz drużynie ze szkoły Podstawowej w Czerninie, 

która doszła do finałów wojewódzkich w piłce możnej dziewcząt.  

Wysokie miejsce w rankingu Powiatu Kołobrzeskiego to również nasz udział  a co ciekawe, 

jeśli mamy duże dochody to subwencję oświatową Państwo nam ucina. Dodatkowo Wójt 

poinformował  o pracach przy odwiercie w Jazach.   

 

Na tym porządek obrad XXXII Sesji Rady Gminy został wyczerpany i 

Przewodniczący Rady Gminy o godz. 12:10 zakończył jej obrady.  

Protokołował 


